



# ရွှေ့ပြောင်းသွားလာနေထိုင်ခြင်းဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း (အိုင်အိုအမ် မြန်မာ)

## လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် နယ်စပ်ဒေသ စီမံခန့်ခွဲမှု (IBM)



### မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် နယ်စပ်ဒေသ စီမံခန့်ခွဲမှု (IBM) သည် မည်သည့်အတွက်ကြောင့် အရေးကြီးပါသနည်း။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကုန်သွယ်မှု၊ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာနေထိုင်မှုနှင့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးအတွင်းသို့ ပေါင်းစည်းမှုများမှာ လက်ရှိတွင် အရှိန်အဟုန်ပြင်းစွာ ပြောင်းလဲနေပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှ (သို့မဟုတ်) မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ ပုံမှန်နှင့် ပုံမှန်မဟုတ်သော နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ရွှေ့ပြောင်းသွားလာမှုများ တစ်ရှိန်ထိုးတိုးပွားလာခြင်း၊ ကုန်သွယ်မှုများ ကျဆင်းလာခြင်းနှင့် ဗီဇအခက်အခဲများနှင့် အာရှတိုက်ရှိ အခြားသောနိုင်ငံများသို့ ကုန်းလမ်းခရီးများ၊ လေလမ်းခရီးများနှင့် ပိုမိုချိတ်ဆက်မှုများကြောင့် လေဆိပ်များ၊ ကုန်းမြေ နယ်စပ်များနှင့် ကမ်းရိုးတန်းဒေသများရှိ မြန်မာနိုင်ငံ နယ်စပ်ဒေသစီမံခန့်ခွဲရေး တာဝန်ရှိသူများအတွက် ရှုပ်ထွေးသောလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများတိုးပွားနေကြောင်း သိရပါသည်။ ထိုသို့သောအကြောင်းအရာများကို ထိရောက်စွာတုံ့ပြန်နိုင်ရန် IOM သည် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရနှင့် ချိတ်ဆက်ပြီး မူဝါဒများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာနည်းစနစ်များဖန်တီးပေးခြင်းနှင့် လိုအပ်သောလူသားအရင်းအမြစ်များထောက်ပံ့ပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။



**IOM ၏ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် နယ်စပ်ဒေသ စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ချဉ်းကပ်ပုံ**

- ဘက်စုံတရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ လေ့ကျင့်သင်တန်းပေးခြင်းဖြင့် နိုင်ငံဖြတ်ကျော် မှုဆင်းများဟန့်တား တိုက်ဖျက်နိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအတွက် စွမ်းဆောင်ရည်များ တည်ဆောက်ပေးခြင်း။
- ဥပဒေပြုရေး၊ လုပ်ငန်းလည်ပတ် ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်မှုများ၊ လုပ်ငန်းဝင်သင်တန်းများနှင့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး လုပ်ငန်းများ တိုးတက်ကောင်းမွန်စေခြင်းဖြင့် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာမှုနှင့် ဆက်စပ်သည့် လူမှောင်ခိုကူးမှုများ တားဆီးတိုက်ဖျက်နိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအား ထောက်ပံ့ကူညီပေးခြင်း။

### IOM အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် နယ်စပ်ဒေသ စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ဦးစားပေးလုပ်ငန်းများအား မည်သို့ထောက်ပံ့ကူညီပါသနည်း။

- ရွှေ့ပြောင်းသွားလာနေထိုင်မှုနှင့်ဆက်စပ်၍ လူမှောင်ခိုကူးမှုများအား ပိတ်ဆို့ဟန့်တားနိုင်မည့် ဥပဒေရေးရာဘောင်များ ခိုင်မာအားကောင်းစေခြင်း။
- ခရီးသွားလာခွင့် စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများ တရားမဝင်အတုပြုလုပ်ခြင်းအပါအဝင် ပုံမှန်မဟုတ်သော ရွှေ့ပြောင်းသွားလာနေထိုင်မှုများကိုဖော်ထုတ်နိုင်မည့် စွမ်းဆောင်ရည်များ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးစေခြင်း။
- ရွှေ့ပြောင်းသွားလာနေထိုင်မှုနှင့်ဆက်စပ်၍ လူမှောင်ခိုကူးမှုများအား စုံစမ်းထောက်လှမ်းမည့် အသိပညာနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုများ တိုးတက်စေခြင်း။
- ရှေ့တန်းဖျက်နာစာတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်မည့်အရာရှိများအတွက် လုပ်ငန်းဝင်သင်တန်းအစီအစဉ်များ တိုးချဲ့ ပေးခြင်း။
- မြန်မာ-ထိုင်း နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှုကို မြှင့်တင်ပေးခြင်း။
- နယ်စပ်စီမံခန့်ခွဲမှု နည်းပညာနှင့် သတင်းအချက်အလက် (IT) စနစ်များ တိုးမြှင့်ပေးခြင်း။



“ကျွန်တော်တို့ရဲ့ နယ်စပ်ဒေသတွေကို စီမံခန့်ခွဲရေးအတွက် ရှေ့တန်းမျက်နှာစာမှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြတဲ့လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးအရာရှိတွေအနေနဲ့ ပိုပြီးကောင်းကောင်းမွန်မွန် ပြင်ဆင်ထားနိုင်မှာဖြစ်လို့ ဒီသင်တန်းအစီအစဉ်ဟာ ဝန်ကြီးဌာနအတွက်အများကြီးအကျိုးရှိမှာပါ။” **ဦးမောင်မောင်သန်း (ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (အငြိမ်းစား)၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေး ဦးစီးဌာန)**

“ဒီလိုမျိုး အရေးပါတဲ့ဘာသာရပ်ကို IOM က အကောင်းဆုံး ကူညီထောက်ပံ့ပေးတဲ့အတွက် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသား မှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါတယ်။” ဟု **ဦးကျော်မြင့် (ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး)** မှ ထပ်မံဖြည့်စွက်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

**ဘက်စုံတရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ လေ့ကျင့်သင်တန်းပေးခြင်းဖြင့် နိုင်ငံခြားကျော်မှုခင်းများအား ဟန့်တားတိုက်ဖျက်နိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအတွက် စွမ်းဆောင်ရည်များ တည်ဆောက်ပေးခြင်း။**

နိုင်ငံခြားကျော်မှုခင်းများ တိတိကျကျပြောရလျှင် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာနေထိုင်မှုနှင့်ဆက်စပ်၍ လူမှောင်ခိုကူးမှုများနှင့် လူကုန်ကူးမှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းနေသော မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ၏ အားထုတ်ကြိုးပမ်းမှုများကို အထောက်အကူပေးနိုင်ရန် IOM သည် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အလုပ်သမား၊လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ရှေ့တန်းမျက်နှာစာတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသောအရာရှိများအတွက် ဘက်စုံသင်တန်းအစီအစဉ်များရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ စီမံကိန်းမှ ရှေ့တန်းမျက်နှာစာရှိ အရာရှိများအတွက် အဓိကနယ်ပယ်နှစ်ခုဖြစ်သော တရားစွဲဆိုခြင်းနှင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းဆိုင်ရာ သင်တန်းများ ပို့ချပေးလျက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါအရာရှိများသည် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာနေထိုင်မှုနှင့်ဆက်စပ်သည့် လူမှောင်ခိုကူးမှုများနှင့် လူကုန်ကူးမှုများကို ပိုမိုထိရောက်စွာ စုံစမ်းထောက်လှမ်း ဖော်ထုတ်နိုင်ခြင်းနှင့်ဖြစ်နိုင်ချေရှိသော လူကုန်ကူးမှုသားကောင်များကို ဖော်ထုတ်နိုင်သည့် အသိပညာနှင့်ကျွမ်းကျင်မှုများ ရရှိလာမည် ဖြစ်ပါသည်။



**ဥပဒေပြုရေး၊ လုပ်ငန်းလည်ပတ်ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုများ၊ လုပ်ငန်းပင်သင်တန်းများနှင့် နယ်စပ်ခြားကျော် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး လုပ်ငန်းများ တိုးတက်ကောင်းမွန်စေခြင်းဖြင့် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာမှုနှင့်ဆက်စပ်သည့် လူမှောင်ခိုကူးမှုများ တားဆီးတိုက်ဖျက်နိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအား ထောက်ပံ့ကူညီပေးခြင်း။**



လူမှောင်ခိုကူးမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဥပဒေရေးရာ၊ လုပ်ငန်းလည်ပတ်ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာနှင့် နယ်စပ်ခြားကျော်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနယ်ပယ်များတွင် သိသာထင်ရှားသည့်လစ်ဟာမှုများ ရှိနေပါသည်။ IOM မှ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအား လူမှောင်ခိုကူးမှုများကို ဦးစားပေးဖြေရှင်းနိုင်မည့် စွမ်းဆောင်ရည်များ မြှင့်တင်စေရန် ထောက်ပံ့ကူညီပေးနေပါသည်။ ဘက်ပေါင်းစုံ၊ အဖွဲ့အစည်း ပေါင်းစုံပါဝင်ချဉ်းကပ်မည့်နည်းလမ်းတွင် လူမှောင်ခိုကူးမှုများ၏ ယေဘုယျအခြေအနေကို ပိုမိုနားလည်နိုင်ရေးနှင့် ၎င်းတို့သည် လူကုန်ကူးမှုနှင့် မည်သို့ဆက်နွယ်နေသည်၊ လူမှောင်ခိုကူးမှုများကို တားဆီးမည့်ဥပဒေများရေးဆွဲရာတွင် အထောက်အကူပေးရေး၊ စုံစမ်းစစ်ဆေးဖော်ထုတ်နိုင်မည့် လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်မှုများနှင့် အသိပညာများတိုးပွားစေရေးနှင့် နယ်စပ်ခြားကျော် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကို အားပေးကူညီပေးရေးတို့ကို ထည့်သွင်းရေးဆွဲထားပါသည်။

**လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် နယ်စပ်ဒေသ စီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းအတွက် IOM ၏ အဓိကမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများတွင် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ ပါဝင်ပါသည်။**

**ရွှေ့ပြောင်းသွားလာ နေထိုင်ခြင်းဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း (IOM)**  
**မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာရုံး**  
 ၃၁၈ (က)၊ အလုံလမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်၊ မြန်မာ  
 ဖုန်း - ၂၀၅၈၈၊ ၂၃၀၉၆၀ ~ ၆၂၊  
 ၀၉၉၇၃၂၃၆၇၉၊ ၀၉၉၇၃၂၃၆၆၀။  
 အီးမေးလ် - [iomyangon@iom.int](mailto:iomyangon@iom.int)  
 ဝက်ဘ်ဆိုဒ် - [www.iom.int](http://www.iom.int)



အလှူရှင်များနှင့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများကို ကျေးဇူးတင်လျှက်

MINISTRY OF HOME AFFAIRS